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Áldott ünnepeket Derecske!

 karácsony a szeretet, és advent a várakozás megszentelése. Az a gyerek, aki az 

Aelső hóesésre vár - jól várakozik, s már várakozása is felér egy hosszú-hosszú 
hóeséssel. Az, aki hazakészül, már készülődésében otthon van. Az, aki szeretni 

tudja azt, ami az övé – szabad, és mentes a birtoklás minden görcsétől, kielégíthe-
tetlen éhétől-szomjától. Aki pedig jól várakozik, az időből épp azt váltja meg, ami a 
leggépiesebb és legelviselhetetlenebb: a hetek, órák percek kattogó, szenvtelen vonu-
lását. Aki valóban tud várni, abban megszületik az a mélységes türelem, amely 
szépségében és jelentésében semmivel se kevesebb annál, amire vár.

Pilinszky János
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Megfelelő munkakörülmények, 
bérek és megbecsülés a hatékony munkavégzés feltétele

-Új alapokon az önkormányzati humánpolitika

sunkat. Ezt pedig az emberek jóllétével való 
törődéssel lehet elérni, s ez pénzkérdés is.

A humánpolitika része nemcsak a baba-
csomag és az iskoláztatási támogatás, hanem 
egy új szemléletű lakáspolitika is, melynek 
célja a fiatalok lakáshoz juttatása. Hamarosan 
testület elé kerül az önkormányzati lakásállo-
mány teljes felülvizsgálata, mely érinti a 
bérleti viszonyokat, a pályázati rendszert, az 
övezeti besorolást például.

Bizottságunkhoz az intézményesített kul-
turális, esetenként szociális és a köznevelési 
szolgáltatásaink tartoznak, illetve a sport, 
kultúra, szórakozás és egyéb területen műkö-
dő civil szervezetek támogatása. Terveink 
szerint a civilek a jövőben alaptámogatásban 
részesülnek mindnyájan, hogy létfenntartá-
suk ne kerüljön veszélybe, mert minden szer-
veződés fontos. De nagyobb önkormányzati 
támogatáshoz csak azok juthatnak majd, akik 
érdemi munkát végeznek a közjóért. Jelentő-
sebb támogatási összegre és partnerségre szá-
míthatnak a jövőben, ha nemcsak a város hír-
nevének öregbítése, hanem a derecskeiek jó-
létének, hasznos időtöltésének szolgálata a fő 
céljuk. Az önerőből megvalósított tüdőszűrés 
után más hasonló programok kialakításán 
dolgozunk, készítjük elő a testi-lelki jóllét 
megőrzésére irányuló pályázatokat. 

-Honnan van, honnan lesz fedezet 
minderre?

-Összességében inkább szemléletmód, 
nézőpontváltás, kevésbé pénzkérdés szerin-
tem. A változástól lehet félni, ellenállni. Eb-
be ölni az erőforrásokat kidobott pénz. Vagy 
lehet a változásra fókuszálni, s azt finanszí-
rozni, hosszabb távon biztos nyereséggel. 
Elfogadom, hogy nagyon fontos a járda, út és 
a még hiányzó infrastruktúra, az épületek fel-
újítása, sőt a jövőben is az marad. A tavalyi 
117 millió forint helyett 310 millió forint ön-
erőt tartalékolunk most a pályázatokhoz. Az 
emberi erőforrás gazdálkodás, a lakosság 
testi-lelki közérzetének javítása azonban saját 
költségvetésünk árnyalatnyi hangsúlyeltolá-
sával is eredményesebb. A fenntarthatóság-
ban partner a pénzügyi bizottság elnöke, a 
szociális bizottság elnök asszonya, így bízom 
abban, korrekt javaslatot teszünk polgár-
mester asszony elé a költségvetés készítése-
kor. Jó befektetésnek tartom, ha legalább azt 
a több tízmillió forintot, mely az eddigi átala-
kítások nyeresége, a lakosság jóllétébe, az 
emberi erőforrás fejlesztésébe, a szolgáltató 
civil szervezetekbe fektetjük, mert ők mű-
ködtetik a várost. 

képvisel, a hivatal és az intézmények pedig 
megvalósítanak saját szakmai önállóságuk 
keretein belül. Például: a bölcsőde önállóvá 
vált, mert teljesen más szakmaiságot igényel. 
Ha jól vezetik, identitásában a gondozáshoz 
van közel. A testileg-lelkileg jól gondozott 
csecsemőből, kisgyermekből válik jól nevel-
hető gyermek később. Hiba, ha minióvoda-
ként tekintünk rá. Ez is szereptisztázás, mint 
ahogy a DEVAG Kft. helyének és szerepének 
újragondolása, gazdálkodásának átalakítása. 
Átszerveztük a szociális alapellátást. Új mű-
ködési rend szerint dolgozik a hivatal, változ-
tak a munkakörök, átláthatóbb a munkameg-
osztás, a felelősség, más intézményekkel való 
alá-fölérendeltségi viszony, munkamegosz-
tás. Következetesen visszük végig: ha a rend-
szer egy elemét megváltoztatjuk, akkor az 
egész is változik, akár akarjuk, akár nem. 
Bizalomra és biztonságra épülő együttműkö-
dést várok a változástól. Vannak, legyenek is 
konfliktusok, sőt kudarccal is járhatnak egyes 
folyamatok. Így normális, a tanulás része.

-Mit gondol, a lakosság számára ho-
gyan érzékelhetőek ezek a változások?

-A dolgozóink is jórészt derecskeiek, de 
ennél fontosabb, hogy az a jövőkép és stra-
tégia, amit a testület követ, a város jövőképe. 
Nagy felhatalmazást kaptunk választási prog-
ramunk megvalósításához. Fontos fejleszté-
sek történtek az elmúlt évtizedekben, ideje él-
hetővé, berendezetté, otthonossá tenni váro-

Beszélhetünk-e humánpolitikáról az 
önkormányzatoknál?

-Egyre inkább. Ahol nem, ott is ki fogja 
kényszeríti a változást, hogy az önkormány-
zati dolgozók (Derecskén száznegyvenegy 
álláshelyet jelent) is a munkaerőpiacról ér-
keznek, s oda távoznak. A piac pedig diktál, 
az erős kereslet még jó ideig meghatározónak 
tűnik. Nemcsak a cégeknél a fejlettségi szint 
egyik mércéje a társadalmi felelősségvállalás 
mértéke, az önkormányzatoknál is: a népes-
ségmegtartó-képesség, a lakosság jólléte fon-
tos visszajelzés egy település állapotáról.

-Tíz éve foglalkozik humánerőforrás 
fejlesztéssel, tapasztalatai felölelik a 
versenyszféra, a civil és egyházi szerveze-
tek, s nem utolsó sorban a közszféra szer-
vezeteinek fejlesztését. A szakmai önisme-
ret, a szakmai személyiség fejlesztésével 
foglalkozik szupervizorként illetve coach-
ként. Mely változásokat látott szükség-
szerűnek az önkormányzatnál?

-Akár egyénnel, akár csoporttal dolgo-
zom, a munkahelyi problémák mögött mindig 
tapinthatóak az adott szervezet anomáliái is, 
melyek csak látszólag függetlenek a kliens 
problémáitól. Az emberi erőforrás mára 
kulcskérdéssé vált a magyar cégeknél. Kulcs-
kérdéssé kell tennünk az önkormányzatnál is, 
csak így gondolkodhatunk fejlesztésekben. 
Az önkormányzatra és intézményeire „cég-
csoportként” tekintek ilyenkor. Eltérő profilú 
intézményekben, de egy közös jövőképért, 
célokért dolgoznak, melyeket a képviselő-
testület tagjai közvetítenek.

A korábbiakkal ellentétben nem az egyes 
intézményvezetők, hanem a testület feladatá-
nak tekintem, hogy megfelelő munkakörül-
mények között, fizikai és mentális egészségü-
ket megtartva, korrekt bérekért dolgozzanak 
a kollégák függetlenül attól, melyik intéz-
mény alkalmazottai. Akkor várhatjuk el a ha-
tékony és felelősségteljes munkát. Ebben az 
évben a „cégcsoport” minden dolgozója egy-
szeri, bérkiegészítésben részesült saját for-
rásból, melynek minimumát a testület szabta 
meg függetlenül a beosztástól. Így fejeztük ki 
köszönetünket és megbecsülésünket.

-Mely területeken érzékel változást?
-A munka megkezdése számomra olyan 

volt, mint mikor a telefonom kiírja, hogy 
számtalan, már nem használt funkció, elavult 
működésmód lassítja az egyébként jó készülé-
ket. Alapvető változásnak tartom a szerepek 
tisztázódásának folyamatát: a testület jövőké-
pet, stratégiát alkot melyet a polgármester 

Az állam által előírt és finanszírozott feladatok és a helyi közösség által fontosnak ítélt önként vállalt feladatok végrehajtása, így a 
humánpolitika is a mindenkori képviselő-testület és szakbizottságai döntésén és felelősségtudatán alapszik. Benéné Kaszás Erikát a 
Humánpolitikai Bizottság elnökét kérdeztük, milyen változások történtek az elmúlt évben ezen a területen.
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Év végi
gondolatok

Kedves derecskeiek!

Ahogyan a nappalok egyre rövidebbek, az éj-
szakák egyre hosszabbak lesznek, visszavonhatat-
lanul közeleg az év vége. Mindez számvetésre kész-
tet bennünket: összegezzük a lassan mögöttünk lévő 
esztendő eseményeit. 

Kezdjük mindezt saját magunkkal! Nézzünk szét 
a saját házunk táján, a saját lelkünkben! Lakozik-e 
benne béke, szeretet, türelem? Jut-e kellő idő, oda-
figyelés a hozzánk közel állókra? Észrevesszük-e 
azokat az embertársainkat, akik nálunk jóval na-
gyobb nehézségekkel küzdenek? Tudunk-e hálát 
adni naponként, és az idei évre visszatekintve? Észrevettük-e egy-
általán az élet azon apró örömeit, amelyekért hálát adhatunk a 
Teremtőnek? 

Ha a szemünk csak a másik ember hibájára, a bajra, a problé-
mára, a gondra nyitott; ha nem látjuk meg a szépet, ha nem tudunk 
örülni a jónak, akkor végig békétlenkedjük az egész életünket – 
magunkat is rombolva, embertársainkat is mérgezve.

Ha elvégeztük a lelkiismeret-vizsgálatot, a lelki 'nagytakarí-
tást' – Wass Albert soraira gondolva: ha fölsúroltuk a lelkünket, – 
akkor megkönnyebbedve, megtisztulva készülhetünk az ünnepekre, 
majd az új esztendőre.

Ha a saját lelkünkben béke van, akkor teremthetünk békét ma-
gunk körül. 

Polgármesterként másfajta számvetést készítettem. Mit végez-
tünk az idei évben? 2022-ben erős felhatalmazást, szolidaritást 

kaptunk, az erőnk ebből táplálkozott. Döntéseinket 
a közös gondolkodás jellemezte, küzdelmeinkben a 
megoldásokat az eszmecserét, az egymás vélemé-
nyére alapozást követően találtuk meg. Egy évvel 
ezelőtt arra készültünk, hogy 2023-ban nekifog-
hatunk azoknak az elképzeléseknek a megvalósí-
tásához, amelyekre Önöktől felhatalmazást kap-
tunk. Hogy mit végeztünk, arról a novemberi köz-
meghallgatáson számoltam be.

Az ünnepek közeledtével várjuk a lecsendesülést 
és az együttlét örömét. A szeretet és az összetarto-
zás jegyében idén is közösen gyújtottuk meg a főté-
ren az adventi koszorú gyertyáit, közösen énekeltük 

a karácsonyi énekeket. Ilyenkor mindannyian igyekszünk jobbak 
lenni, igyekszünk a figyelmünkből, az időnkből adni egymásnak, 
családtagjainknak, mert ez a legnagyobb ajándék, amit adhatunk.

Müller Péter gondolataival kívánok áldott karácsonyi ünnepe-
ket és szeretetben gazdag boldog új esztendőt a képviselő-testület 
tagjainak nevében is:

„A Jézuska nem hoz semmit. Neki sem volt semmije. Csak egy 
szál köntöse, arra is kockát vetettek a katonák a halála után. A 
Jézuska csak békét tud hozni, és csendet a szívben, és szeretetet, 
ami a világ legnémább, legnyugodtabb, legszótlanabb állapota. 
Láthatatlan.”

Rácz Anikó 
polgármester

Testvéreim, itt mind vak, aki balgán
Tűnő örömben üdvöket kutat,
Ki istent vár a múló gyönyör arcán:
Mind vak szegény, ki nem talál utat.
És nem vak az és ő meg fogja látni
Istent magát mind, kinek lelke fény,
Minden világi pompák csillogási
Kialszanak, ha Isten fénye kél.
Szeressetek: ezt mondja az Apostol
S ennél különbet nem mond senkise.
A betlehemi békés csillagokból
Üzeni ezt ma a Szivek Szive!

Juhász Gyula
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Újabb feladatokkal bővül a
Derecskei Szociális, Család- és Gyermekjóléti Központ

3

„Ebben a pillanatban vannak olyan egyé-
nek, akiket csak te érhetsz el, és vannak olyan 
különbségek, amelyeket csak te tudsz elérni az 
életükben.” – Mike Dooley

Az idei év sem szűkölködött feladatokban 
a Derecskei Szociális, Család- és Gyermek-
jóléti Központ munkatársai számára. Nehéz, 
de egyben nemes feladatot látnak ők el, le-
gyen az akár az idős gondozás terén, akár a 
gyermekvédelem terén. Minden év hoz ma-
gával nehéz helyzeteket, váratlan fordulato-
kat, megoldandó feladatokat. A 2023-as év-
ben az intézmény a mindennapi feladatok el-
látása mellett számos olyan programot való-
sított meg, melyek a tavalyi évben még csak 
tervek voltak. A Gondozási Központ ellá-
tottjai számára minden évben, egyre gyarapo-
dó programsorozatot valósít meg az intéz-
mény, melyek között a farsangi mulatság, az 
irodalmi délelőtt, a sütés-főzés, kirándulás, 
előadások, ünnepségek, jeles napok megün-

Az intézmény a gyermekjóléti központ, 
jogszabályban meghatározott feladatait is el-
látja a járás 13 településén. Fontos feladata a 
gyermekvédelmi jelzőrendszer működésének 
segítése. Ennek a feladatnak az ellátása kap-
csán, november 20-án szervezte meg az intéz-
mény az I. Járási Gyermekvédelmi Konferen-
ciát, mely számos gyermekvédelemmel kap-
csolatos, társadalmi problémakört felvető 
előadásokat tartogatott a jelenlévőknek. Hall-
ható volt többek közt a bántalmazott gyerme-
kek vizsgálatára létrehozott Barnahus Meg-
hallgató és Terápiás Ház vezetőjének előadá-
sa, vagy L. Ritók Nóra az Igazgyöngy Alapít-
vány vezetőjének előadása. 

Az intézmény feladatai 2024. január 1. 
napjától tovább bővülnek, és kiegészül a csa-
lád- és gyermekjóléti szolgálat feladatainak 
ellátásával. Városunkban hosszú évek óta a 
Városi Jóléti Szolgálat Alapítvány látta el ezt 
a feladatot, de a költséghatékonyabb feladat-
ellátás érdekében a képviselő- testület úgy 
döntött, hogy a család-és gyermekjóléti szol-
gálat feladatait a saját intézményével kívánja 
elláttatni. Az eddigi szolgáltatások minden 
lakos számára továbbra is biztosítva lesznek, 
a Derecskei Szociális, Család- és Gyermekjó-
léti Központ székhelyén, a Derecske, Köztár-
saság út 86. sz. alatt.

Nehéz évet értékelni néhány mondatban, 
de ami mindenképpen fontos, hogy szeret-
nénk megköszönni minden dolgozó munká-
ját, és kitartását, ill. hálásan köszönjük De-
recske Város Önkormányzatának a bizalmat, 
és a támogatást. 

neplése is megtalálható. Fontosnak tartjuk az 
idős, beteg lakosok támogatását, mindennapi 
segítés, ugyanakkor kiemelt figyelmet  fordí-
tunk a gyermekekre is. 80 gyermek részvéte-
lével, két hétig tartó, teljesen ingyenes tábor 
is megszervezésre került. Nagyon fontosnak 
tartjuk, hogy a nehéz gazdasági helyzet elle-
nére is ingyenessé tudtuk tenni a részvételt.  

Az intézmény feladatai az ősz folyamán 
tovább bővültek a Szobabérlők Háza elneve-
zésű szolgáltatással, mely az átmenetileg lak-
hatás nélkül maradt személyeknek nyújt biz-
tos lakhatást. Az éjjeli menedékhely megszű-
nését követően, fontosnak tartotta a város ve-
zetősége, hogy a nehéz helyzetbe került egyé-
nek számára segítséget tudjon nyújtani. 
Mindemelett fontos szempont volt az is, hogy 
emberhez méltó körülményeket tudjunk 
biztosítani, és a szociális munka eszközeinek 
a segítségével a képessé tevést, a hatékony 
segítségnyújtást képviselve járjunk el. 

Mária a fiát bepólyálta
és (etető)jászolba fektette. (vö. Lk2,7)

vást az ember, hogy ott Isten kenyerét vegye. 
Jézus születésének szegénységében feltűnik 
az a bőség, amelyben titokzatosan az ember 
megmentése valósul meg. 

A betlehemi jászolban fekvő kisded em-
lékeztessen minket egyrészt arra, hogy az is-
teni szeretet és kegyelem mindannyiunk lel-
két táplálja. Másrészt arra is, hogy a legna-
gyobb események a legváratlanabb helyeken 
történnek meg. Nem számít milyen egyszerű, 
vagy milyen kicsi vagy a világ szemében, 
mindenkinek lehet fontos szerepe Isten 
tervében. 

Jézust hatalmas szeretettel pólyába takargatja 
és jászolba fekteti. Belegondoltunk-e már, 
hogy mi a jelentősége ennek? Az egyházatyák 
teológiai értelmezést is adtak a pólyának és a 
jászolnak. 

A szorosan pólyába bugyolált gyermek 
mintegy előremutat a halál órájára: ő a felál-
dozott a kezdetektől fogva. A jászolt pedig 
így egyfajta oltárrá alakították. Szent Ágos-
ton a jászol jelentőségét elsőre szinte illetlen-
nek tűnő gondolattal magyarázza, ha azonban 
közelebbről szemügyre vesszük, mély igaz-
ságot találunk benne. A jászol az állatok szá-
mára elérhető élelem helye. Most azonban az 
fekszik benne, aki önmagát mondta igazi, 
égből jött kenyérnek – annak a valódi ételnek, 
amelyre az embernek saját emberlétéhez 
szüksége van. Ez az az étel, amely az ember-
nek a tényleges, az örök életet ajándékozza.

Az etetőjászol így Isten asztalára előre 
utaló jellé válik, amelyhez azért kap meghí-

Az évnek ebben az áldott időszakában, 
amikor a karácsony ünnepéhez közeledünk jó 
egy kicsit elmélkedve elidőznünk a betlehemi 
barlang előtt. Lépjünk hát oda lélekben ahhoz 
az istállóbarlanghoz, ahol Jézusnak hely ju-
tott és fedezzük fel, hogy ezek a szegényes 
körülmények milyen lelki gazdagságot rej-
tenek.

Mária a fiát bepólyálta és (etető)jászolba 
fektette. (vö. Lk2,7) Ebből joggal arra kö-
vetkeztethetünk, hogy Jézus egy istállóban 
született, a vendégfogadásra méltatlan és al-
kalmatlan helyen. Betlehem környékén ős-
időktől fogva sziklabarlangokat használnak 
az állatok tartására. Már Szent Jusztinosz 
vértanúnál (+165) és Órigenésznél (+254 
körül) megtaláljuk azt a hagyományt, hogy 
Jézus születésének helye egy barlang volt. 

A jászol és a pólya. Mindenféle túlzott 
érzelgősség nélkül el tudjuk képzelni azt a 
bensőséges órát, amikor Mária az újszülött 

Sziklai Dávid
plébániai kormányzó

Szentmisék rendje karácsony nyolcadában
Szenteste Dec. 24.: 21:00 
Karácsony napja Dec. 25.: 8:00
Karácsony 2. napja Dec. 26.: 8:00
Év végi hálaadás Dec. 31.: 8:00
Szűz Mária, Isten anyja Jan.1.: 8:00
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Kiváló Bankfiók Díj
Az ország egyik legjobb bankfiókja a derecskei

kat, hogy akarják ezt az elismerést. Szeren-
csésnek tartom magam, hogy ilyen emberek-
kel dolgozhatok, egy emberként álltak mel-
lettem a célok elérésében.

Munkatársa, Grédely Jánosné több 
évtizede az ügyfelek szolgálatában áll. 
Összefoglalná az Ő pályafutását?

- Erzsike nagyon különleges ember! Már 
önmagában az, hogy 40 évet dolgozik valaki, 
elismerésre méltó, ha mindezt egy cég szol-
gálatában teszi, végig ügyfelek magas szín-
vonalú kiszolgálásával, akkor az már valóban 
kiemelésre méltó, különleges teljesítmény. 
Mivel helyben él, mindenki ismeri és biza-
lommal fordul hozzá. Munkájára igényes, tu-
dását mai napig folyamatosan fejleszti, nagy-
ban hozzájárul a csapat eredményességéhez.

Derecske ad otthont az Önök fiókjának. 
Szeretik a várost?

- Mindhárom munkatársam helyben él a 
családjával, ezért talán természetes, hogy 
szeretik is a várost. Én pedig hálás vagyok, 
mert bár nem itt élek, a lakosok elfogadtak, 
sőt befogadtak és azt remélem, a továbbiak-
ban is bizalommal fordulnak hozzánk min-
dennapi pénzügyeik megoldásában.

nyen, az OTP Gálán adják át, amely minden 
évben az egyik legkiemelkedőbb esemény a 
banki munkatársak életében. Az idei évben 
Budapesten, a Papp László Sportarénában ke-
rült sor az alkalomra, ahol egy vezetői kö-
szöntő és színvonalas műsor keretében történt 
a díjak átadása.  

Bemutatná Olvasóinknak munkatár-
sait, akikkel nap, mint nap együtt dolgoz-
nak?

- A derecskei OTP Bank kirendeltsége 
négy fővel működik. Grédely Jánosné 
Erzsike és Szűcs Imréné Erzsike évtizedek 
óta dolgozik az OTP Bankban, Kovácsné 
Csizmadia Mártika képviseli az ifjabb gene-
rációt, közel 4 éve tagja a csapatnak. Jóma-
gam 17 éve dolgozom a cégnél, két éve vet-
tem át a derecskei bankfiók irányítását.

Segített összekovácsolni a csapatot ez a 
verseny?

- Igen, mindenképpen! Időről időre kap-
tunk a Központtól visszajelzést, hol állunk a 
versenyben, ezért valamikor tavasszal már 
látszott, hogy ott vagyunk az élmezőnyben. 
Ez után az én dolgom az volt, hogy életben 
tartsam a „tüzet” és ösztönözzem a kollégá-

Kérem, meséljen el Olvasóinknak min-
dent a versenyről. Mennyi időközönként 
rendezik meg, kik vehetnek részt rajta? S 
milyen feladatokat, kihívásokat és feltéte-
leket kellett teljesíteniük?

- A „Kiváló Bankfiók Díj” verseny egy 
éven át tart négy különböző kategóriában, 
melyet a fiókméret határoz meg. A nyertesek 
sora teljesítménymutatók alapján alakul ki. A 
díj elismerésül szolgál azon fiókok számára, 
aki a tervteljesítési eredmények, a létszámha-
tékonysági mutató, az ügyfelek visszajelzé-
sei, valamint az ügyfélkiszolgálás minősége 
és gyorsasága alapján tartósan a legjobb ered-
ményt nyújtották. Ezeken felül az adott fiók 
Régióközpontjának megítélése is számít, va-
lamint egy bizottság értékelése is közrejátszik 
a győztes kiválasztásában. A legjobbnak bi-
zonyuló bankfiókok minden kategóriában 
olyan kiemelkedően teljesítő közösségek, 
amelyek nem csupán a tervszámokat teljesítik 
felül, de példamutatók az ügyfélkezelésben, 
kiváló szakmai felkészültséggel segítik az 
emberek eligazodását a pénzügyekben és 
mindehhez hozzáteszik azt a pluszt is, ami 
miatt ügyfeleik hűségesek hozzájuk.  

Önök elismerésre méltó, dobogós helye-
zést értek el. Kik vettek részt a megméret-
tetésen?

- A versenyben valamennyi OTP bankfiók 
részt vett, az ország egész területéről. A de-
recskei egységgel kisfióki kategóriában ver-
senyeztünk és ebben a méretben 104 fiók kö-
zül hoztuk el az országos viszonylatban elő-
kelő 3. helyet. Bár eltérő adottságokkal ren-
delkező településen élünk és dolgozunk, még-
is összemérhető és ez által összehasonlítható a 
teljesítményünk, mert a meghatározott terv-
számok teljesítése, illetve felülteljesítése a 
feladat.

Milyen elismerés, jutalom jár a legjob-
baknak?

- A „Kiváló Bankfiók Díj” elsősorban er-
kölcsi elismerés. Egy nagyszabású rendezvé-

Gondolt már arra a kedves Olvasó, amikor besétált az OTP Derecskei Bankfiókba és megtapasztalta a munkatársak kedvességét és 
szakértelmét, hogy bizony jó volna megjutalmaznia őket. Nos, megtették Ön helyett. Városunk hírnevét is öregbítve, a dobogó 3. fokára 
állhattak fel a derecskei bankárok a „Kiváló Bankfiók Díj” versenyen. Az országosan is elismerésre méltó helyezésről Nyéki-Juhász Edit 
fiókigazgató számolt be lapunknak.

Derecske Város Önkormányzatának Polgármestere bérbeadásra meghirdeti a Derecske Város Önkormányzata tulajdonában álló 
derecskei 74 helyrajzi szám alatt felvett, a valóságban 4130 Derecske, Makkay János téren található Üzletház II. jelű 

épületben lévő

A helyiségek rendezvények, tárgyalások, egyeztetések, tréningek, oktatással kapcsolatos előadások, családi rendezvények, 
közösségek számára tartandó rendezvények, sport és szabadidős foglalkozások megtartása céljából vehetők bérbe.

A bérbeadással kapcsolatos bővebb tájékoztatás elérhető a www.derecske.hu weboldalon.

FELHÍVÁS

konferenciaterem és tárgyalóterem helyiségeket.

http://www.derecske.hu
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IN MEMORIAM Gellén Imre
Nevéhez fűződik többek között a Morgó 

Tanya korszerűsítése, a „Lila” Ház, az Al-
kotó – Pihenő Tábor, vagy a Morgó Újság, 
amelyben az intézmény életéről szerezhettek 
tudomást az érdeklődők a lakók, dolgozók, 
hozzátartozók tollából. Az Ő irányítása alatt 
vezették be országos szinten elsők között a 
szocioterápiás gondozás szemléletét, hoztak 
létre simogató állatkertet, vagy Snoezelen 
terápiás szobát. De a Tulipán Lakóotthon 
kialakítása, vagy a Városi Farsang elindítá-
sa, a Sas utcai 50 férőhelyes intézmény meg-
valósítása is elhivatottságát dicséri.

2007. január óta nyugdíj mellett, egyéni 
vállalkozóként továbbra is segítette a szoci-
ális szakmát, mint szociálpolitikai szakértő, 
szakmai vizsgaelnök, oktató, tréner. Több 
helyen publikált szakmai lapokban. Felesé-
ge halálát követően Emlékkönyvet készített 
róla, majd két dalos szöveggyűjteményt ál-
lított össze. Életének utolsó hónapjaiban a 
dédunoka érkezését nagy izgalommal várta. 
A most fél éves kislányért rajongott, szíve-
sen játszott vele, énekelgetett neki. 

Gellén Imre halálával hatalmas űrt hagy 
maga után. Hiányozni fog szakmai tudása, 
tapasztalata és színes egyénisége, de a leg-
fájóbb gyász Családjáé, akik elvesztették 
erős bástyájukat. Fájdalmukban vigasztaló-
dást szerettük áldott emléke adjon.

Osztozva a Család fájdalmában,
fájó szívvel búcsúzik Derecske Város 
Önkormányzat Képviselő-testülete.

és felesége is megkapta a Derecske Városért 
Díjat. A szociális szakma fejlődéséért, a rá-
szorultak segítségéért végzett tevékenységei 
miatt, több országos szintű, magas rangú el-
ismerésben részesült. Több országos szer-
vezet vezetője vagy elnökségi tagja volt.

Mindig kereste az újabbnál újabb kihí-
vásokat, módszereket, melyekkel a segítség-
re szorulók életkörülményeit, fejlesztését, 
jól-létét lehet minél magasabb szinten biz-
tosítani. Szakmai utakat szervezett belföl-
dön és külföldön egyaránt, melyen a mun-
katársai is részt vettek, terepen megtapasz-
talva az új módszereket. 

Derecske gyászol, elhunyt a város életé-
nek meghatározó alakja, aki életében mindig 
az elesetteket, az arra leginkább rászoruló-
kat segítette. Elment Gellén Imre, aki mara-
dandót alkotott szakemberként, példás életet 
élt közel 50 év házassága alatt férjként, félt-
ve nevelte lányát Édesapaként, s akinek 
megadatott, hogy Nagyapa legyen, majd 
örökre lehunyta szemeit immár Dédnagya-
paként.

Gellén Imre Hajdúböszörményben szü-
letett 1947-ben. Általános iskoláit Nyíregy-
házán kezdte, majd Vásárosnaményban fe-
jezte be. Középiskolába Nyíregyházán a 
Kossuth Lajos Gimnáziumban tanult és 
érettségizett. Az itt megismert osztálytár-
sakkal haláláig tartották a kapcsolatot. 1965-
ben vonult be sorkatonai szolgálatra a ha-
tárőrséghez, a nagylétai őrsre helyezték. Itt 
ismerkedett meg 1966-ban Szakály Máriá-
val (1947-2017), akivel néhány hónap híján 
50 évet éltek házasságban. Egy gyermekük 
született. Házasságkötésük után Derecskén 
helyezkedtek el, ahol 40 évet éltek. Felesége 
a Nagyközségi Tanácsnál, Ő pedig a De-
recskei Járási Tanács Igazgatási osztályán 
kapott munkát. Később a Szociális Otthon, a 
majdani DERMÁK Kht. igazgatójának vá-
lasztották meg. Folyamatosan képezte ma-
gát, így szerzett többek között szociálpoli-
tikus végzettséget. Szakmai tudása, iskolai 
végzettségei, szociális érzékenysége, ráter-
mettsége nagyban hozzájárult ahhoz, hogy 
munkáját magas szinten végezze. Derecske 
fejlődése érdekében végzett munkájukért Ő 

GRATULÁLUNK!

Sápi József – Derecskei Fenséges – Csókod íze feketeribizli lekvár - Hajdú-Bihari Termékdíj
Szatmári Ferenc – Haltartó - Hajdú-Bihari Termékdíj

Hegyesi Péter - „Hajdú-Bihar Vármegye Önkormányzatának Arany Sándor díja”
Czuczi Mihályné Bálint Mariann - „Hajdú-Bihar Vármegye Önkormányzatának Maróthi György díja”

Szívből gratulálunk a díjazottaknak és kitüntetetteknek!

November 22-én Hajdú-Bihar Vármegye Napja alkalmából az ünnepi vármegyei közgyűlési ülésen
négy derecskei kitüntetésnek is örülhettünk.
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Adventus Domini azt jelenti, az Úr eljö-
vetele. Aki igazán Őrá vár, annak másképp 
kell várnia, másképp kell készülnie! Őrá kell 
hangolódni, tőle tanulni az igazi, feltétel nél-
küli szeretetet! Ő már járt itt ebben a világban 
és újra el fog jönni. Róla szól az evangélium: 
„Az Ige volt az igazi világosság, amely meg-
világosít minden embert: ő jött el a világba. A 
világban volt, és a világ általa lett, de a világ 
nem ismerte meg őt: saját világába jött, és az 
övéi nem fogadták be őt. Akik pedig befogad-
ták, azokat felhatalmazta arra, hogy Isten 
gyermekeivé legyenek, mindazokat, akik hisz-
nek az ő nevében.” János 1:9-12. 

Felismertük már, hogy kicsoda Ő? Meg-
értettük, hogy mit vállalt értünk és hogy az a 
szeretet, amit Ő hozott, egészen más, sokkal 
több, mint a tárgyakkal kifejezhető szeretet? 
Mint a múló öröm? Aki Őt befogadja, az az 
isteni tökéletes szeretet érintését, simogatását 
érzi, azt, ami megtisztítja és őt is képessé te-
szi az igazi szeretetre. Persze, a Krisztust szí-
vébe fogadó ember is a világban él, és tovább-
ra is ki van téve a kísértéseknek, akár saját 
kívánságai csábításának is, de az igazi értékek 
mellett törekszik megmaradni, mert tudja, 
hogy az Úr napja el fog jönni, s komolyan 
veszi a figyelmeztetést: „…igyekezzetek, 
hogy ő tisztának és feddhetetlennek találjon 
benneteket békességben. A mi Urunk hosszú-
tűrését pedig üdvösnek tartsátok.” 2 Pét 
3:14b-15a

Szívből kívánom, hogy minden család-
ban, amikor a legtöbben együtt vannak – szü-
lők, gyerekek, nagyszülők, rokonok – legyen 
valaki, aki azt mondja: olvassuk el a karácso-
nyi örömhírt a Bibliából, mondjunk egy imát 
és énekeljük el, hogy Dicsőség mennyben az 
Istennek! Meglátják, más lesz az ünnep, mert 
belép az életükbe csendesen Ő, aki „Isten szí-
véhez kapcsol minket még igazabban, telje-
sebben.”(Részlet Túrmezei Erzsébet: Négy-
sorosok a csendből c. verséből)

Áldott, békés, boldog karácsonyt 
kívánok! 

teire, rá lehet bírni az embereket a vásárlásra. 
Ez csak egy reklám! – megrázta magát és vé-
gezte tovább a munkáját. Utazott, előadáso-
kat tartott, konferenciákra járt. Ám néhány 
hét múlva New Yorkban mégiscsak megvette 
azt a bizonyos reklámozott laptopot. A vásár-
lás mintha kitöltötte volna a benne lévő űrt, 
nagyon örült a szerzeményének, modernnek 
és menőnek érezte magát néhány hétig, de az-
tán kopni kezdett a hatás. Európába vissza-
térve arra is rá kellett jönnie, hogy a laptop 
dugója nem illik a konnektorba, ilyen-olyan 
kiegészítőket még vásárolni kell hozzá – erről 
nem szólt a reklám. A sok utaztatást, „a cso-
magba be, csomagból ki megrázkódtatásait”, 
a zötyögős tibeti fennsíki utakat nem sokáig 
bírta a modern számítógép, de ráébresztette a 
tanítót arra, hogy a belső űrt élettelen tár-
gyakkal nem érdemes kitölteni, mert csalódás 
a vége. A keleti tanítóhoz hasonlóan mi is va-
lamennyien ismerjük a reklámok beszippantó 
erejét, tudatosítjuk is magunkban, hogy ez 
csak egy reklám, mégis könnyen belesétá-
lunk a csapdába. Különösen ilyenkor év vé-
gén, karácsonyhoz közeledve üzleti akciók 
sokaságával, hetekig tartó Black Friday-
okkal, hangulatos reklámokkal ösztönöznek a 
fogyasztásra, okos algoritmusok manipulál-
nak, csakhogy minél többet költsünk és „pö-
rögjön a gazdaság”. És mi hiszünk a reklá-
moknak. Már akkor is szorongás támad ben-
nünk, ha kevesebbet költünk másoknál az 
ünnepre, hiszen az érzelmeinken keresztül 
ható reklámok szinte sugallják, hogy ajándé-
kozni „kötelező”, és az ünnepi asztalra akkor 
is ötször annyi ételt kell feltenni, ha csak a 
töredékét fogyasztjuk el. Hiszünk a reklá-
moknak és úgy teszünk, mintha tárgyak aján-
dékba adása, vétele nélkül a szeretetet nem is 
lehetne kifejezni, mintha az ünnep boldogsá-
ga és meghittsége a „sok, a több, a még több” 
elvén működne. Úgy gondolom, nem tesz jót 
a társadalmunknak, hogy csendes, békés 
„fehér-tiszta” adventi napjainkat „fekete pén-
tekekké” tesszük, az pedig pláne nem, ha az 
ünnepet lehúzzuk az anyagiság szintjére, és a 
belső űrt túlzásokba esve, felesleges tárgyak 
vásárlásának múló örömeivel tömködjük be.

Mindnyájunk okulására egy keleti tanító 
történetét osztom meg a Kedves Olvasóval, 
aki a nyugati világban is járatos volt. Sokat 
utazott, pszichológusokkal, kutatókkal, egye-
temi tanárokkal dolgozott együtt, s azon fára-
dozott, hogy segítsen megtalálni az emberek-
nek a belső békét, megélni az éber tudatos-
ságot és legyőzni a stresszt. Nos, ez a világ-
hírű tanító is beleesett a reklám-csapdába. 
Előtte sokat utazott, nagy volt a nyüzsgés kö-
rülötte, egyik program érte a másikat, és bár 
akkor úgy érezte, hogy minden rendben van 
vele – utólag már felismerte, akkor egy időre 
elveszítette a kapcsolatot saját magával, igazi 
benső énjével. Így a benne keletkező űrt ki 
kellett töltse valamivel. Egy alkalommal In-
dia fővárosában a szállodai szobájában  lustán 
kapcsolgatta a tévét, amikor először figyelt 
fel egy reklámra. A képsoron egy vidéki úton 
sétált egy jóképű férfi és egy csinos nő, bol-
dogságot és elégedettséget sugárzó magabiz-
tossággal. A férfi inge kitűrve, félig kigom-
bolva, sportos felsőteste, kockahasa olykor 
kivillant. A nő könnyű kis nyári ruhában sé-
tált mellette, néha arcába fújta haját a szél. 
Egyikük egy elegáns, ezüstszürke laptopot 
vitt a kezében.

A keleti tanító kis bűntudattal tapogatta 
meg gömbölyödő hasát, érezve, hogy itt bi-
zony mélyen el van rejtve az a bizonyos koc-
kahas. De elsősorban mégsem a kinézetük, 
hanem a sugárzó elégedettségük és boldog-
ságuk volt, amit irigylésre méltónak talált. 
Pár héttel később Szingapúrban is látta a rek-
lámot, aztán Franciaországban is. Mindig rá 
kellett néznie a képernyőre, mert a megraga-
dó képsor szinte vonzotta a tekintetét. Aztán 
óriás plakáton is  megpillantotta a „tökéletes 
boldogságot”. Persze, tudatosította magában, 
hogy ez csak egy reklám! A szereplők profi 
modellek és a reklámfilm készítői  bizonyára 
minden kis apró részletet többször is felvet-
tek, mire mindent tökéletesnek találtak a han-
gulat átadására. Elgondolta azt is, hogy szak-
értők sokasága dolgozhatott azon, hogy úgy 
készüljön el ez a reklám, hogy az lebilincselje 
a néző figyelmét, befolyásolja az érzéseit, hi-
szen az érzéseken keresztül hatni lehet a tet-

Varga Zoltánné, református lelkipásztor

A Magyarországi Református Egyház gyülekezeteiben december 
31-én lejár a 6 éve választott presbitériumok szolgálati ideje. A refor-
mátus közösségek országszerte választásokat tartottak, hogy január 
1-től az elkövetkező ciklusban megújult presbitériumok folytassák a 
munkát. Az egyház által meghatározott rendben mindenütt a helyi 
Választási Bizottság tagjai fogadták a jelöléseket, a jelöltek névsorát 
megküldték a presbitériumnak, összeállították a szavazólapokat és 

levezették a választást. Derecskén 2023 november 19-én történt ez 
meg. A  Derecskei Egyházközség Választói Névjegyzékben szereplő 
tagjai szavazhattak, nyilatkozva arról, hogy a jelöltek megválasztá-
sával egyet értenek-e vagy sem. A választást érvényesnek és eredmé-
nyesnek találta a Választási Bizottság. A megválasztott tisztségvise-
lők eskütételére december 24-én, Advent 4. vasárnapján a délelőtti 
istentiszteleten  kerül sor.

Ne élettelen tárgyak
pillanatnyi örömei közt

keresd!
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Megerősíti Derecske gazdaságának térségben elfoglalt előkelő helyét
a közelmúltban megvalósult öntözésfejlesztési beruházás

Derecske mezővárosi múltjához hűen, a helyi mezőgazdaság ma is erős, és meghatározó súlya van a város gazdasági életében. Az állattartó 
telepek működése és a növénytermesztés is igen sokszínű. A gazdálkodók a hagyományos növények mellett jelentős területen termelnek 
ipari zöldségeket, azonban az éghajlatváltozásból adódóan a vízigényes kultúrákat csak öntözött körülmények mellett lehet biztonsággal 
termelni. A derecskei szántók és legelők összterülete 8297 hektár, a zártkertek pedig 377 hektár területen fekszenek. A 25-30 aranykorona 
értékű külterületi szántók az országos átlaghoz viszonyítva is jó minőségűek. Az ilyen területeken térül meg leghamarabb az öntözési 
beruházás és az öntözés költsége. Az öntözés fejlesztésére pedig egyre inkább szükség van, hiszen az egyre erősödő aszályos időszakok 
miatt – a korábbi gyakorlattal szemben – sajnos már az árukukorica öntözését is meg kellett kezdeni. A külterületi szántóföldek bizton-
ságos öntözhetőségének rendkívüli súlya van jelenleg is, de középtávon még inkább. Ugyanis a feldolgozóüzemek csak ilyen területekre 
kötnek termeltetési szerződéseket, mert számukra így biztonságos az alapanyag előállítása. 
Ezt a helyzetet ismerte fel néhány évvel ezelőtt az akkori Önkormányzat, élén Bakó István polgármesterrel, és Derecske város hosszú távú 
gazdasági érdekeit szem előtt tartva a gazdák mellé állt. Az összefogás eredményeként valósulhatott meg állami finanszírozással az a 2021 
októberében átadott, több mint 3 milliárd Ft értékű öntözési beruházás, mely nem csak a helyi gazdák, de a város gazdaságát is erősíti, és 
nagy hatással van a munkahelyteremtésre és megőrzésre is.
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Évértékelő 2023. 
Derecskei Városgazdálkodási Nonprofit K�t. 

Krucsó Zoltán

több elvégzett és folyamatban lévő munkát 
megosztani. Az esetleges privát jelzéseket 
vagy hozzászólásokat köszönettel vesszük. 
Megvizsgáljuk az adott problémát, továbbá 
az anyagi és humán erőforrásaink lehetősé-
geihez mérten – az önkormányzattal karöltve 
– megoldjuk.

Javítások, beruházások 2023. évben: 
2 2~400 m  járdázás, ~400 m  kátyúzás, pad-

kázás (közel 10 utcában) sportcsarnok csa-
padékvíz-elvezető rendszerének mosatása, 
temetőben kiszáradt tuják kiszedése, tava-
szi/őszi virágosítás, önkormányzati területek 
folyamatos fűnyírása, gallyazások, levél elta-
karítása, szemétszedés. Az új főtéren a ja-
vításokat követően újra beüzemelésre került a 
szökőkút. Hunyadi utcai játszótéren illemhe-
lyiség újra beüzemelése, város több pontján 
nyílt medrű árkok mélyítése. Szaszar csator-
na (Új főtértől – Dózsa György utcáig) me-
derkotrási, takarítási munkái. Tehergépjár-
mű beszerzés és munkagép beszerzés is meg-
valósult. Elektromos autótöltő szolgáltatás el-
indítása. Rámpa épült az új főtéren a lépcső-
feljáró mellett. Sárostói sportpályán év végé-
ig megépül az erőemelő kondipark, ami 
LEADER támogatásból valósul meg.

Jövő évben – az Önkormányzat költségve-
tésének ismeretében – nagyobb mértékben kí-
vánunk kátyúzni, padkázni, nagyobb terüle-
teken járdafelújítást és mechanikai stabilizá-
lást elvégezni. Tovább folytatjuk a Szaszar 
csatorna medertakarítását. Több vízelveze-
tési problémát tervezünk megoldani a város 
közterületein. Beindul a zöldhulladék gyűjtő 
pont. A sportcsarnok beázásának teljes elhá-
rítása szintén megoldásra vár a 2024. évben. 

Ezúton is köszönöm a közfoglalkoztatot-
tak és a munkatársak Derecskéért végzett 
áldozatos munkáját. 

Kívánok mindenkinek kellemes 
karácsonyi ünnepeket és boldog új évet!

rünk (játszótéri eszközök javítása, csarnok 
beázás elhárítása, stb.) 

Nehézséget okozott továbbá az, hogy a 
Városgazdálkodás és Derecske Város Önkor-
mányzata között fennálló közszolgáltatási 
szerződésben nem megfelelően kerültek 
meghatározásra az elvégzendő feladatok. 
Több feladat elavult, egyes területek már nem 
voltak aktuálisak. A szerződés felülvizsgálata 
több hónapon keresztül zajlott, mely ered-
ményeként 2024. január 1. napjától már az új 
alapokra helyezett szerződés lép hatályba. 
Európai Uniós irányelveknek megfelelően, 
úgynevezett kompenzációs elven működik 
majd a szerződés. Az elvégzett munka kerül 
kimutatásra és finanszírozásra, nem keletke-
zik többletbevétel, továbbá veszteség sem. 
Az új közszolgáltatási szerződéssel átlátható-
ságot kívánunk biztosítani a Városgazdálko-
dás számára. A Társaság nonprofit jellege ke-
rül megerősítésre, több, helyben elvégzendő 
feladattal.

A tavasz végén elindított közösségi oldal 
népszerűsége egyre nő, igyekszünk minél 

2023. április 20. napján kezdtem el a mun-
kát a Városgazdálkodásnál. Öröm számom-
ra, hogy a lakóhelyemért dolgozhatok. Igye-
keztem szoros kapcsolatot kialakítani mind az 
Önkormányzattal, mind a Képviselő-testület-
tel, továbbá köszönettel vettem a lakossági 
jelzéseket is.  

Rengeteg támogatást és segítséget kaptam 
az elmúlt időszakban, ami nagymértékben se-
gíti a munkámat. Előnynek tartom azt, hogy 
derecskei lakos vagyok a családommal 
együtt, így közvetlenül szembesülhetek a vá-
ros megoldandó problémáival, esetleges igé-
nyeivel.

Több, Városgazdálkodás által üzemelte-
tett területen nehézséget okozott/okoz a ko-
rábban elmaradt karbantartások hiánya (ját-
szótér, sportcsarnok, sportpálya, konyha, 
szökőkút, új főtér öntözőrendszer, gépkar-
bantartások, gépjármű szervízek, stb.) Ezek 
pótlása sok idővel, munkával és természete-
sen pénzzel is jár. A szükséges karbantartási 
munkákat folyamatosan végezzük, a nagyobb 
mértékű javítások során szíves türelmet ké-

Lakatos Gergő
Derecskei Városgazdálkodási

Nonprofit Kft. ügyvezetője
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Anyám gyermekkora
Édesanyám emlékére

gyobb számban gyűltek össze erre az alka-
lomra, hiszen jól érezték magukat. Ezeket a 
bibliaórákat vasárnap délutánra tették. Há-
zaknál, kijelölt embereknél volt a vasárnapi 
iskola. Derecskén, több helyen volt, a Szováti 
úton Király Margitkánál, a mai Mátyás király 
utcán pedig Sárkány néninél. Énekeltek és 
imádkoztak, tanulták az énekeket. Itt kaptak 
egy füzetet, amibe az arany mondásokat 
(bibliai idézetek) lehetett gyűjteni. Mindig 
más volt az idézet. A gyerekek nagyon örül-
tek mikor megkapták. 

1945 előtt egy évfolyamon, három osztály 
volt, egy fiú, egy lány és egy vegyes osztály. 
Tudásszint szerint ültek a padban a jó tanulók 
ültek elöl. Negyedik osztály után a jó tanulók 
beiratkozhattak a polgári iskolába, ami négy-
éves volt. Így az 5. osztálytól már csak két 
osztály maradt egy fiú és egy lány. Aki nem 
ment polgáriba az hat osztályt járt, ezután 
pedig lehetett menni gazdasági iskolába. A 
fiúk tanulhattak seprűt kötni, kosarat fonni és 
a mezőgazdasági munkákat is gyakorolhat-
ták. A lányok főzni, varrni tanultak. A hábo-
rú után már nem volt polgári iskola majd be-
vezették a nyolc osztályos általános iskolát. 

Anyám az általános iskolát, már akkor 
csak nyolc osztály volt, 1951-ben végezte el. 
Nem ment tovább tanulni, pedig tanítói, ta-
nárai küldték volna. Otthon maradt, mert sze-
rette a földet, az állatokat, a természetet.

Egy paraszti családban nevelkedő lánynak 
sok mindent kellett elsajátítani ahhoz, hogy 
majd, ha férjhez megy, egy háztartást el tud-
jon vezetni. Az anya a lányokat nevelte a ház-
tartás minden munkájára. Először is a család 
életviteléhez szükséges dolgokat kellett meg-
tanulnia, mint az ételek készítését, a sütés-
főzést, a kenyérsütést, varrást, takarítást, 
mosást, vásárlást és a ház körüli aprójószá-
gok ellátását. Gyerekként sokat segített szü-
leinek a házkörüli munkában, sokszor el-
küldték a boltba megvenni, amire éppen szük-
ség volt, mint például só, cukor, élesztő vagy 
éppen egy doboz gyufa. 

hagyma meg egy karéj kenyér. Hideg időben 
sült krumplit vittek a zsebükbe, hogy mele-
gítse a kezüket. 

Az iskolai évek alatt tanórán kívüli elfog-
laltság volt minden évben, a tanév befejezé-
sekor a tornavizsga, különböző tánc és sport 
bemutatók. A tornavizsgára hosszú heteken 
keresztül gyakoroltak. Anyám nagyon szere-
tett sportolni, futni, benne volt a tánccsoport-
ban is. A bemutatót a sportpályán vagy az 
iskola udvarán tartották, ahova a szülők is 
elmentek megnézni.

A szülők a gyermekeket vallásos szel-
lemben nevelték. Vasárnaponként kötelező 
volt a templomban a gyermek istentisztelet, 
ami kilenc órakor kezdődött. Hét közben ta-
nítás előtt reggel fél nyolctól nyolc óráig is le-
hetett menni a templomba. A református va-
sárnapi iskolába is sok iskolás járt, bárki me-
hetett, akinek kedve volt. Összegyűltek a kör-
nyéken játszó gyerekek. Bibliát olvasni, éne-
kelni, imádkozni tanították őket. Egyre na-

Anyám 1937-ben született Derecskén. 
Különleges volt számára szülőfaluja, mert itt 
született, itt éltek nagyszülei, szülei és külön-
leges, mert a természet szeretete, és az itt élő 
emberek mind-mind idekötötték. Szűkebb 
családjában hatan éltek, a szülők, a három 
testvér (két lány és egy fiú) és a nagymama. A 
szülők szorgalmas, jólelkű, családszerető, 
vallásos emberek voltak. Szerettek gazdál-
kodni, volt föld, kert és tanya állatokkal. A 
fiút és a lányokat is kisiskolás kortól kezdve 
nevelték, tanították a ház körüli teendők el-
végzésére. Fontosnak tartották az iskolába já-
rást, a tanulást. Elérvén az iskolaköteles élet-
kort, szülei beíratták az elemi iskolába. A tan-
év szeptemberben indult. Anyám az első osz-
tályt 1943-ban kezdte, első tanító nénije Nagy 
Margit volt. A második osztály kezdete nem 
lett felhőtlen, mert 1944-ben az iskolaépületet 
a német katonák részére lefoglalták. Ezért 
délelőtt és délután is folyt a tanítás. A háborús 
helyzet kialakulása és a légiriadók miatt gyak-
ran meg kellett szakítani a tanítást, majd az 
iskolát bizonytalan időre be is zárták.

Derecske határában október 9-én volt az 
első ütközet, mely után az oroszok megszáll-
ták a községet. Pár nap múlva visszajöttek a 
németek, majd október 16-án és 17-én ismét 
tűzvonalba került a falu. Egy hónapig bizony-
talan volt a helyzet. November közepe táján, 
mikor a front eltávolodott, kezdett újból meg-
indulni az élet. Amint a községben a személyi 
biztonság azt lehetővé tette, rögtön hozzálát-
tak az iskola beindításához. A tanítást csak 
november végén kezdhették meg. 

A második osztályban Egeressy Gyuláné, 
harmadikban Babós Lászlóné, negyedikben 
pedig Nagy József tanította. A tanítás mindig 
8 órakor kezdődött. Egy óra 60 perc volt és 
abból 10 perc szünet. Füzetbe tintával írtak, 
ehhez tintásüveget vittek magukkal, a tollat 
ebbe mártogatták. Erre a célra a padokon 
külön tintatartót alakítottak ki. A lányoknak 
táskájuk volt, fiúk inkább tarisznyát hordtak.  
A táskába került az uzsonna is, alma vagy 

P. Kiss Piroska

Sári Andrea
lapszerkesztő

 Áldott, békés karácsonyt és csodaszép, új esztendőt
kívánunk minden Kedves Olvasónknak!

Köszönjük egész éves figyelmüket, köszönjük az értékes cikkeket, információkat, amivel az 
elmúlt 12 hónap során segítették munkánkat, és színesebbé, informatívabbá tehettük közösen

a Derecskei Híreket.
Sajnos oldalszámunk véges, nem tudtunk mindig az adott időben leközölni egy-egy cikket,

de igyekeztünk ezt teljesíteni és megfelelni az elvárásoknak.
A december is koráltok közé szorít bennünket a sok-sok beküldött információ, hír 

szempontjából, ezért azokat az írásokat, amit évvégi számunkban nem tudtunk megjelentetni, 
januárban fogjuk majd, terveink szerint.

 A Derecskei Hírek Szerkesztőségének valamennyi munkatársa nevében:

Kedves Olvasók! Kedves Partnereink!



A sport jellemet is formál
Íjászatról beszélgetünk Luxeder Endrével
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meg nyilaikkal. Ezeket oly ügyesen lövik ki 
szaruíjaikról, hogy alig van védelem lövéseik 
ellen”. Európa keresztény templomaiban ak-
koriban így imádkoztak: „A magyarok nyilai-
tól ments meg, Uram, minket!”.  Az íjászat 
ősmagyar hagyomány. A ma embere fogé-
kony az iránt, hogy megismerje az íjászatot. 
A felnőtt 40–80 lövés után tévesen megálla-
pítja magáról: mindent tudok az íjászatról. A 
sportágválasztókon és más bemutatókon szer-
zett személyes tapasztalataim alapján az idő-
sebbektől eltérően a fiatalság fogékonyabb az 
íjászat iránt.

  
Ön versenyszerűen űzi ezt a sportot? 

Illetve milyen versenyeken méretheti meg 
magát aki, íjászattal foglalkozik?

- Debrecenben, Berettyóújfaluban vannak 
íjász klubok, bármelyikben szívesen fogadná-
nak, mégis hobbi íjászként a saját mikrokör-
nyezetemben gyakorlom azt. Nem verseny-
szerűen. Az említett klubok szívesen fogad-
nak bárkit, akik késztetést éreznek az íjászat 
iránt, kezdőket, haladókat egyaránt. Az or-
szágos versenynaptár is, a klubok saját ver-
senyprogramja is elérhető az interneten. Az 
előzőekben írtak okán minden feltételt meg-
teremtettem ahhoz, hogy saját kedvtelésemre 
íjászkodjak, vagy interaktív bemutatót tart-
sak, ha hívnak. A sportág népszerűsítése ér-
dekében, ellenszolgáltatás nélkül. Az íjásza-
tot helyi szinten kóstolgatókat is szívesen 
fogadom.

A városban vannak, akik még ezzel fog-
lalkoznak?

- Tudom, hogy íjászok többen vannak 
Derecskén, mint amennyit a köztudat ismer. 
2024 majálisán vagy a városnapján lesz egy 
íjászverseny Derecskén, hasonló díjazással, 
mint a korábban szervezett rendhagyó autó-
verseny díjazása volt. A verseny résztvevői-
nek száma jelzi majd a derecskei íjászok 
számát.  

Végezetül, megosztaná Olvasóinkkal, 
hogy mit adott Önnek ez a sport?

- A sport nem csak a testet, hanem az em-
bert és annak jellemét is formálja. Sokat kö-
szönhetek a sportnak, ezen belül az íjászatnak 
is. A mai rohanó, stresszes világában napjaim 
élhetőbbé tételét adja. Amikor még ejtőer-
nyőztem, bárminemű stressz-hatást úgy sem-
legesítettem, hogy gyors egymásutánban né-
hány ugrást végeztem. Erre utoljára, 12 év 
kihagyás után 1992-ben került sor. Ugyanazt 
adja, mint középiskolás koromban az atlétika, 
a kosárlabdázás, majd a tollaslabdázás és az 
úszás adott. Később, a két éves sorkatonai 
szolgálatom után a salakmotorozás, ezt köve-
tően pedig öt éven keresztül az ejtőernyőzés, 
a téli sportok közül pedig a korcsolyázás. 
Ajánlom mindenkinek, hogy megtalálja ma-
gának a legmegfelelőbb sportot, aktív kikap-
csolódást.

Milyen eszközökre van szüksége egy 
kezdő íjásznak és mennyire költséges ez a 
hobbi?

- Mint minden sport, az íjászat is költsé-
ges. De ez viszonylagos, felszerelés függő. 
Egy 4-5 éves gyereknek húsz-huszonötezer 
forint, plusz a biztonsági eszközök. Az íj, az-
az a nyílvessző fogyóeszköz. A jó íj személy-
re szabott. Nagy hibát követ el az, aki a szük-
ségesnél nagyobb feszítő erőt igénylő íjat 
vesz a gyereknek. Mielőtt íjászatra vonatko-
zóan beruházna a szülő, győződjön meg a 
gyermeki igény megalapozottságáról. Azt is 
tudni kell, hogy ha a gyerek íjat kap, akkor az 
íjászkodásának időtartamával azonos időtar-
tamú elfoglaltságot követel a szülőtől. Más-
fajta figyelmet igényel az íjászkodó gyerek, 
mint pl. a homokozó. Az utóbbinál fizikai 
értelemben nagyobb távolság is megengedett 
a szülő és a gyerek között, mint az íjászkodó 
gyerek esetében.

Az ősmagyar hagyományok része az íjá-
szat. Mennyire fogékony a ma embere, a 
mai fiatalság arra, hogy ezt megismerjék?

- Hajdanában az ősmagyar íjászoktól a 
korabeli nyugat rettegett. Erről tanúskodik 
pl. az Annales Fuldenses (Fulai Évkönyv). 
Ez a frank történetírás egyik alapműve, de a 
magyar régmúlt egyik kiemelkedően fontos 
forrása is. Szó szerint ez olvasható benne: 
„karddal csak keveseket, de sok ezreket ölnek 

Senki előtt nem titok, hogy Luxeder 
Endre önkormányzati képviselő elhivatot-
tan dolgozik szeretett városunkért, Derecs-
kéért. Azt azonban talán kevesebben tud-
ják, hogy ugyanilyen elhivatott szenvedély-
lyel űzi az íjászkodást is. Számára a sport 
egyet jelent a kikapcsolódással, a feltöltő-
déssel, s tökéletes stressz levezetés a rohanó 
mindennapokban. Kedvcsináló beszélgeté-
sünk során arra is választ kapunk, hogy ki 
a jó íjász, kiből lehet jó íjász?

- Szerintem nincs jó, vagy rossz íjász. Van 
az íjász sportot szerető, mert ismeri a sportot. 
Van, aki nem szereti, mert rossz tapasztalatai 
vannak róla. S vannak, akik sose gyakorol-
ták, nem mérették meg magukat és tartanak 
minden új kipróbálásától. Előre bocsátom, 
hobbi íjásznak tartom magam és nem jó íjász-
nak. Szerintem bárkiből lehet íjász, akit az 
„ősmagyar íjászat” és/vagy a „modernkori 
íjászat” kicsit érdekel, majd magával ragadja 
és felfedezi annak emberformáló és jellemi-
gazító mivoltát. Én az ősmagyar íjászathoz 
vonzódok. A hobbi íjászathoz szükséges esz-
közeim, kellékeim mennyisége nagyobb, 
mint amennyit a hobbi íjászat eredményes 
művelése megkövetel. Fedett íjászpálya, sza-
badtéri íjászpálya lődombbal, hobbi szintet 
meghaladó íjak és nyílvesszők, kézfej és ujj-
védők, vesszőfogók, eltévedt vesszők fogója, 
stb. A mennyiség indoklása, hogy személyes 
felügyeletemmel másoknak is rendelkezésére 
bocsátom azokat. 

Mióta foglalkozik az íjászattal és ho-
gyan találkozott ezzel az izgalmas sport-
ággal?

- A régi filmek – Robin Hood, Tell Vilmos 
– és az ifjúkori baráti társaság együttes hatá-
sára, 8-9 évesen kerültem kapcsolatba az íjá-
szattal és éreztem késztetést iránta. Ekkor 
még mindenki magának készítette a nélkülöz-
hetetlen „íjász-felszerelést”. Az íjat megfe-
lelő átmérőjű egyenes akác vagy gledícsia 
ágból, a nyilakat nádszálakból. Az ideget erős 
és vastag spárga alkotta. Így felfegyverkezve 
„harcászkodtunk” és „vadásztunk” Derecske 
határában, csapatszellemben. Baleset nélkül 
és zsákmány nélkül, mégis módszeresen és 
sok-sok napot töltve a szabadban. Ez idő tájt 
nem az volt a kihívás sok szülőnek, hogyan 
parancsolják ki a lakásból a gyerekeket, ha-
nem az, hogyan regulázzák meg a több órás 
késéssel hazaérkezőket. Az íjászatot nem 
gyakorló külső szemlélő számára az íjászat 
nem más, mint vesszőreptetés. Aki gyako-
rolja, az hamar ráébred, hogy több attól. 
Nagymértékű mozgáskoordinációt igényel. 
Harmóniát láb, hát, kar és kézfej izmok kö-
zött, fokozottan figyelve a két kéz közötti 
összehangolt mozgásra, helyes légzésre és a 
távolság helyes becslésére. Mindezt úgy, 
hogy a biztonságra, balesetveszélyre akarat-
lanul is fokozattan figyeltünk.



Jeles évfordulót ünnepelt a Derecskei Hagyományőrző Nyugdíjas Klub
55 éve színesítik a szépkorúak mindennapjait
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nyek, kirándulások emlékét. Az ünnepi mű-
sort óvodás gyerekek éneklése, énekkarok és 
tánccsoportok fellépése, humoros jelenetek, 
és a citerazenekar műsora tette színessé és 
változatossá.

A klubtagokat és a megjelent vendégeket 
Rácz Anikó Derecske város polgármester 
asszonya, a HBVM Nyugdíjas Szövetség el-
nöke, az „Életet az éveknek” országos klub-
szövetség HBVM elnöke és a meghívott klu-
bok vezetői köszöntötték. Tíz településről, 
köztük Nagyszalontáról, Budapest-Zuglóból, 
és a környező településekről, Hajdúbagosról, 
Berettyóújfaluból, Sárándról, Kabáról, Ebes-
ről, Debrecenből és Püspökladányból is hoz-
tak műsort az ünnepségre. Anyagi és szakmai 
támogatást kaptunk a Polgármester Asszony-
tól, értékes tombola felajánlást Békésiné Kiss 
Gabriella képviselő asszonytól, a HÉKA és 
BEKI kertészettől, valamint a meghívott 
kluboktól, és a Hagyományőrző Klub klub-
tagjaitól. A rendezvényen köszönetet mond-
tunk a Városvezetésnek, a Művelődési Köz-
pont és Könyvtár vezetőségének, Nádházi-
Tálas Csilla igazgatónőnek és munkatársai-
nak – idézi fel hálával a hangjában Farkas 
Sándorné, akinek áldozatos munkáját a klub-
tagság egy aranyórával ismerte el. 

A klubvezető reményét fejezte ki, hogy 
amit eddig elvégeztek, nem volt hiába való, 
mert nem csak a maguk örömére, de Derecs-
ke város jó hírének országosan és határon túli 
megismeréséért is tették, teszik a dolgukat, 
bízva a folytatásban, hogy a hagyományok és 
a közösség tovább élhessen. Ezért hívják, 
várják soraikba a nyugdíjasokat, vagy a fiata-
labb korosztály tagjait is.

Klubfoglalkozásaikat hétfői napokon, 14 
órától tartják a Derecske Városi Művelődési 
Központ klubtermében.

közénk, mint mennyien lemaradnak örege-
dés, betegség, sajnos haláleset miatt is. Jelen-
legi aktív taglétszámunk változó, 50 és 55 fő 
között van.

Számos program, kirándulás színesíti 
napjaikat az év folyamán. Mesélne a leg-
kedvesebb, közösen átélt élményeikről?

- Téli hónapokban minden héten előadókat 
hívunk – orvosi, rendőrségi, önkormányzati, 
mezőgazdasági, informatikai szakelőadókat 
–, bővítve ezzel ismereti tudásunkat. Nyáron 
gyógyfürdőkbe járunk, kerékpár és gyalogló 
napokat szervezünk, sőt Erdélybe is több nap-
ra kirándultunk. Baráti, testvéri klubokhoz 
járunk vendégségbe. Félévente közös főzé-
sekkel ünnepeljük meg a születés- és névnap-
jukat ünneplőket. 2006 óta pedig, vagyis már 
17 éve, minden évben 4 alkalommal megyei 
rendezvényt szervezünk, a „Tavaszi kavalká-
dot, a „Humorfesztivált”, ősszel a „Bordal és 
Summásdal fesztivált”, valamint az év végi 
„Generációs Gála” műsort. 

Megalakulásuk 55. évfordulója alkal-
mából nagyszabású rendezvényt tartottak. 
Hogyan zajlott, s kik ünnepeltek együtt 
Önökkel?

- A Generációs Gála keretében ünnepel-
tünk, s az ünnepségre kiállítással is készül-
tünk „50+5 év képekben” címmel, mivel az 
50 éves évfordulón már volt egy nagyszabású 
kiállításunk. A fotók felelevenítették az 
együtt töltött idő, közösen átélt rendezvé-

Ki hívta életre a Klubot, s hogyan em-
lékszik Ön, a jelenlegi vezető a nagy Elő-
dökre?

- A Derecskei Hagyományőrző Nyugdíjas 
Klub a város egyik legrégebbi múltú civil 
szervezete. 1968 októberében 10 fővel ala-
kult. Első vezetője Suhai Józsefné, majd rö-
vid ideig Papp Elemér és Balla János voltak. 
Ők alapították meg az idős, nyugdíjas, ma-
gányos emberek számára ezt a közösséget. 
Nagyon jó alapokat raktak le, mert ez az alap 
ma is stabil. A klub megszakítás nélkül folya-
matosan működik. Alig egy éves alakulás 
után 1969-1991-ig Berényi Ervinné Olga néni 
szervezte, vezette a klub életét, amelynek lét-
száma egyre gyarapodott. 1991-2005-ig Kiss 
Józsefné Rózsika néni vette át a klub veze-
tését, de 15 év után megfáradva lemondott. A 
tagság szavazatával így lettem én 2006. janu-
ártól a klub vezetője, s a tagsággal egyetértve, 
közösen szervezzük, rendezzük a programo-
kat. Munkámhoz aktív és együttműködő 
klubtagokat, segítőket tudhatok magam kö-
rül, akikre mindig számíthatok!

Jelenleg hány tagja van a Klubnak és mi 
az, ami összetartja, összekovácsolja a csa-
patot?

- Közösségünk tagjainak célja, hogy tar-
tozzanak egy csoporthoz, ahol jól érzik ma-
gukat, tudnak együtt előadásokat hallgatni, 
csoportosan kirándulni, szórakozni. Sajnos 
aktív klublétszámunk évről évre csökken. 
Nem jön annyi fiatalabb nyugdíjas, vagy aktív 

Kirándulások, gyógyfürdőzés, zenés rendezvények, érdekes előadások, baráti összejövetelek – egy kis ízelítő a Derecskei Hagyományőrző 
Nyugdíjas Klub mindennapjaiból. A színes programok sora hosszú, mint ahogy hosszú évek állnak a csapat mögött is.  A Nyugdíjas Klub 55. 
„születésnapját” nagyszabású rendezvény keretében, fiatalos lendülettel ünnepelte meg a tagság. A jeles esemény apropóján egy kis 
múltidézésre kértük fel Farkas Sándornét, aki szeretettel és elődei iránt érzett tisztelettel végzi a klub vezetését. 
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Gergely Emese Szent Márton köpenye című könyvének volt 2023. 
október 17-én bemutatója a könyvtárban. A szerzővel Nagy Istvánné 
beszélgetett. 

Könyvbemutató Ezüstbojtár újratöltve
Az 1844-ben megjelent János vitéz 175. évfordulója kapcsán 

merült fel Jantyik Zsolt író, zeneszerző énekesben, hogy tiszteleg-
ve Petőfi Sándor előtt, megírja a modern János vitéz történetét 
Ezüstbojtár címmel. A mű a két fiatal, Jancsi és Iluska története a 
széttöredezett 20. században gyökerezik, mindig jelen idejű jövő-
ben. Megmaradhat-e a nagybetűs Szerelem? Milyen ma fiatalnak 
lenni? Létezhet-e a Boldogság, az örök emberi értékeken alapuló 
Teljes Értékű Élet, melyre mindannyian vágyunk? Jantyik Zsolt 
ilyen és ehhez hasonló kérdésekre keresi a választ Petőfi Sándor 
születésének 200. évfordulóján az Ezüstbojtárban. 

A könyv jelenlegi második bővített kiadása digitális tartalom-
mal is gazdagodott, melyet az olvasók a QR-kódok leolvasásával, 
interjúkkal, versekkel, magyarázó szövegekkel, dalokkal ismer-
kedhetnek meg. Gratulálunk Jantyik Zsoltnak az Ezüst-bojtárhoz! 

Derecske egy szuper város!
Dóri és Máté 2020-ban kötötték össze az életüket, s úgy döntöttek, Derecskén alapítanak családot. A fiatalok több helyen is éltek már 
Berettyóújfalun át Debrecenig, végül mégis ezt a dinamikusan fejlődő, kedves kisvárost választották otthonuknak. Kislányuk, Olívia már 
ide született. Nagyné dr. Mezei Dóra és Nagy Máté Sándor úgy véli, jó döntést hoztak, s mára több barátjuk is követte példájukat. 
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59. éves osztálytalálkozó 50. éves osztálytalálkozó

Az idén is megtartottuk okt. 14-én az évente esedékes osztályta-
lálkozónkat  Derecskén a Sirály Sörözőben / presszóban  Ez volt bal-
lagásunk óta az 59. évre!  A „rendkívüli osztályfőnöki órát” ismét 
Szőllősi Józsefné, Terike néni tartotta. Ezt követte a fotózás, majd a 
finom vacsora. Jövőre lesz a Hatvanadik!!! Remélem, ott leszünk!!!

A képen az első sor balról jobbra: Csizmadia Margit. Szilágyi 
Irma, Szőllősi Józsefné (Terike néni: osztályfőnök), Vida Róza, Tóth 
Piroska, Arany Róza.

2  sor: Lénárt Róza, Nagy Katalin, K Nagy Piroska, Varga Teréz, 
Zsákai Teréz, Parti Jolán, Létai Piroska, Sallár Piroska.

Október 14én tartotta az 50-ik osztálytalálkozóját a derecskei 
Bocskai István általános iskola 1973-ban végzett tanulói.

Elől:  Széles Irén, Balogh Erzsébet, Kovács Gizella,Fegyverneki 
Julianna, Seres Sándorné tanárnő,Szilágyi Péterné tanárnő,Széles 
Zsuzsánna,Máté Margit,Szabó Róza

Hátul:  Benedek Irma, Csécsi Imre, Zöld Gábor, Nagy Sándor, 
Zákány Imre, Kiss Imre, Tőkés Sándor, Stercel István.

SZÜLETÉSNAP

December 26.-án ünnepeli 80. születésnapját a 
legdrágább édesanya, nagymama, dédmama

Gellén Mária 
E szép ünnep alkalmából szívünk teljes szeretetével 
gratulálunk, és kívánunk nagyon jó erőt, egészséget, 

hosszú békés, boldog életet.

Lányai, vejei, unokái, dédunokái

Mikor szavak helyett 
a szemeim beszélnek 
elmondanak mindent amit látnak,
 s amit érzek. 
Talán jobb volna érzéketlen vaknak lenni, 
nem látni és nem érezni.
Ez a szomorú valóság.

Parti József 

Egy gondolat a közeli jövőről

Haldoklik a Földünk
mert nem vigyáztunk rá, 
csak egy kérdés fenn maradt milyen 
jövőt hagyunk 
gyermekeinkre és az unokákra?



Anyakönyvi hírek HALÁLESETEK

2023. október 16. G. Nagy Imre
Derecske, Szováti út 79. (84 éves)
2023. október 16. Szőke Katalin

(született: Szőke Katalin)
Derecske, Kazinczy Ferenc utca 9. (47 éves)

2023. október 17. Csizmadia Lajos
Derecske, Ady Endre utca 10. (60 éves)

2023. október 17. Pete Sándor
József Derecske, Deák Ferenc utca 4. (67 éves)

2023. október 22. Handel László
Derecske, Meggyfa utca 17/A. (51 éves)

2023. október 23. Borsos Imréné
(született: Varga Irma)

Derecske, Kis utca 2. (74 éves)
2023. október 26. Szőllősi József
Derecske, Jókai utca 1. (67 éves)

2023. november 5. Szabó Sándorné
(született: Husi Irén)

Derecske, Kazinczy Ferenc utca 14. (79 éves)
2023. november 8. Kiss Áronné

(született: Móré Piroska)
Derecske, Nyárfa utca 36. (86 éves) 

2023. november 16. Tóth Imre
Derecske, Hársfa utca 22. (61 éves)
2023. november 18. Boruzs Imréné

(született: Vezendi Juliánna)
Derecske, Bethlen Gábor utca 20. (85 éves)

2023. november 21. Gyökeres József
Derecske, Bocskai utca 8. (75 éves) 

SZÜLETÉSEK

HÁZASSÁGI ÉVFORDULÓ

HÁZASSÁGI ÉVFORDULÓ

HÁZASSÁGI ÉVFORDULÓ

MEGEMLÉKEZÉS

MEGEMLÉKEZÉS

MEGEMLÉKEZÉS

MEGEMLÉKEZÉS

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
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A házassági évfordulójukat ünneplő házaspárokat Derecske 
Város Önkormányzata részéről Rácz Anikó polgármester, a 

Derecskei Közös Önkormányzati Hivatal részéről Szabó 
Sándorné anyakönyvvezető köszöntötte otthonukban.

2023. szeptember 20. Szilágyi Linda
(Szilágyi Péter – Gyöngyösi Erzsébet) 

2023. október 4. Bak Levente
(Bak Nándor Imre – Balogh Adrienn Tímea)

2023. november 6. Kalmár Kamilla  
(Kalmár Norbert – Fülöp Andrea)

2023. október 20-án ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Szántó László és Szántó Lászlóné 

(született: Borbély Margit)
Derecske, Bacsó Béla utcai lakosok.

2023. november 1-én ünnepelték 65. házassági 
évfordulójukat Marczin József és Marczin Józsefné

(született: Szabó Róza)
Derecske, Nyugati utcai lakosok.

2023. november 10-én ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Fórián Károly és Fórián Károlyné 

(született: Marczin Róza)
Derecske, Kossuth utcai lakosok.

2023. november 17-én ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Nagy Sándor és Nagy Sándorné 

(született: Pásztor Mária)
Derecske, Mikes Kelemen utcai lakosok.

2023. november 24-én ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Nyiri Gyula és Nyiri Gyuláné 

(született: Varga Erzsébet)
Derecske, Csokonai utcai lakosok.

2023. december 1-jén ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Béres Sándor és Béres Sándorné 

(született: Varga Irén)
Derecske, Szabadság utcai lakosok.

2023. november 24-én ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Fórián József és Fórián Józsefné 

(született: Kiss Erzsébet)
Derecske, Győzelem utcai lakosok.

2023. november 3-án ünnepelték 50. házassági 
évfordulójukat Varga Imre és Varga Imréné 

(született: Erdei Piroska)
Derecske, Hold utcai lakosok.

Nostradamus Jóslat 1558-ból
Milyen kívánságaik vannak az Idegeneknek!
Őrizkedj jól, hogy országodba ne jöjjenek!
Borzasztó veszély lenne ebből, Európában és 
magában Bécsben is.
 Ez a jóslat a mai migráns invázióra illik.
                                                     Parti József

Hálás szívvel mondunk köszönetet, akik
KISS ÁRONNÉ temetésén részt vettek, sírjára 

koszorút, virágot helyeztek, gyászunkban osztoztak. 
A gyászoló család

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik
Szőllősi József temetésén megjelentek, sírjára 

virágot helyeztek, gyászunkban osztoztak.
A gyászoló család. 

Fájó szívvel emlékezünk
ISPÁN MIHÁLY

halálának 1. évfordulójára. Élt 54 évet. 
 Míg éltél szerettél, 

Míg élünk, nem feledünk.
 Bennünk örökké élni fogsz, 
Szomorú, bánatos családod. 

Fájó szívvel emlékezünk
Nemes Sándor

halálának 2 évfordulójára. (december 12)
Tiéd a csend a nyugalom.

Miénk a könny a fájdalom.
Soha nem feledünk Bátyám!
Bánatos húgod és családja!

Fájó szívvel emlékezünk
Szilágyi Józsikára

 Fehér galamb szállj a fiúk fejfájára
A fájó szívű szülők helyett
Te  vigyázz az ő álmára.

Szülei,testvérei családjai,és nagybátyja.
Michel Nostradamus
(született: 1503-ban és elhunyt 1566-ban)

Fájó szívvel emlékezünk
Török Imre

halálának 2. évfordulójára
felesége és szerető családja 

Szívünkben őrízük emlékedet.

MEGEMLÉKEZÉS

Fájó szívvel emlékezünk Rád.
Zsákai Lajos halálának 2 évfordulójára.

Emléked szívünkben örökké él.
Bánatos feleséged,gyermekeid és unokáid.
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ÁLLANDÓ AKCIÓKKAL VÁRJUK
KEDVES VÁSÁRLÓINKAT!

Padlóburkolat 60x60cm I. o. 
Falicsempe 20x25 cm II. o.
Falicsempe 20x30 cm II. o.

6.950 Ft
2.950 Ft
3.790 Ft

Derecske
Csempeboltja

-    Fürdőszobai csempecsaládok;
-    Faerezet mintás padlólapok;
-    Padlólapok beltéri, kültéri;
-    Csúszásgátlós padlólapok;
-    Lamináltpadlók

Derecske, Köztársaság u. 29. (Sige)
Tel/fax: 54/423-183 | Mob: 30/976-3632

www.derecskecsempe.hu
Email: jozsatker@gmail.com

ÓRIÁSI VÁLASZTÉKKAL VÁRJUK
VÁSÁRLÓINKAT!

AKCIÓ!

Tavaly kivágott száraz tűzifa (meggy) méteres,
vagy konyhakész méretben,

házhoz szállítva eladó tavalyi árakon.

Érdeklődni: 0630-9131782 telefonon.
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